
Respostes a la ciutadania d’ICV al Ple de 15-1-2014 
 
Josep Martín Beca 
 
Al respecte del punt 5 del Ple de l’Ajuntament, del 12 de desembre de 
2013, sobre el Díctamen proposant l’aprovació de conveni urbanístic 
relatiu a la permuta de la finca situada a la confluència dels carrers Nord i 
Andreu Amat, per la finca situada a l’Avinguda Jacint Esteve i Fontanet, 
112, d’Esplugues de Llobregat: 
 
Pregunta pel Ple per a tots els grups polítics: 
 
- Perquè a l’ubicar la construcció del tanatori han valorat que les 
possibles sensibilitats i possibles molèsties ocasionades als veïns, són 
diferents depenent de la zona del municipi a considerar i no s’ha buscat 
una ubicació adequada, que no tingui veïns ni zones d’activitat social 
diversa al voltant? 
 
 

La senyora Ibáñez: 

“Bé, nosaltres vam votar que sí a la proposta de la permuta que es va fer el 
mes passat. La raó clara és que d’entrada ens semblava una ubicació millor, i 
també perquè una mica se’ns deia que s’havia consultat amb els veïns, val? 
Llavors, confio en què no sigui que aquesta pregunta es refereix a què hi ha 
veïns de primera i de segona una mica. Jo entenc perfectament que els veïns 
del carrer Nord i la Mallola, els pisos i l’entorn, s’hagin sentit ciutadans de 
segona, perquè realment, vist des de fora, sembla això, no? Com aquells d’allà 
dalt ens han dit que no, ho posem allà baix i no els preguntem, no? Aquesta és 
l’actitud que no és tolerable, no? 

De totes maneres, és un tema que atenció, no entrem o no caiguem en la 
trampa d’enfrontament entre els veïns de dalt i els de baix. Aquí no hi ha veïns 
de dalt i de baix, hi ha un ajuntament, i és possible i crec que pot ser possible 
seure en una taula i potser trobar una tercera alternativa que no impliqui les 
molèsties si realment el que es planteja són les molèsties, que també s’haurien 
de definir, i el tema del veïnatge.” 

 

El senyor Vilalta: 

“Jo vinc aquí en representació de la mancomunitat de pisos de La Mallola, i és 
una mica tornar a parlar sobre el tema del tanatori. Llavors, voldria parlar o 
voldria preguntar a la senyora alcaldessa, o a Enric Giner, a qui creguin 
convenient, una mica escoltant la seva intervenció de l’oportunitat i de la 
legalitat, quin criteri de legalitat creuen que tenia en contra el primer 



emplaçament, i que ha forçat que l’ajuntament proposi aquest canvi 
d’emplaçament. I si més no, si la donació de 300.000 euros que ha proposat fer 
l’empresa a l’ajuntament ha sigut un criteri que ha pesat en la presa de decisió. 

Després també voldria preguntar a l’equip de govern i a la resta de partits 
polítics si creuen que la zona d’Andreu Amat-carrer del Nord, sobretot pels 
problemes del carrer Nord, que és molt estret, no causarà problemes de 
viabilitat, d’aparcament. Després també tinguem en compte que és una zona 
lúdica, en la que es posa la fira municipal, es fan tots els aplecs de les 
agrupacions, que no crec que siguin unes activitats que siguin molt compatibles 
amb el tanatori al costat. O sigui, potser és al propi tanatori a qui molesten 
aquestes activitats, i al final acabarem potser en què els veïns de la ciutat ens 
haurem d’anar a un altre lloc, perquè allà, al tanatori no se’l pot molestar. 

I després, m’agradaria també fe «hincapeu» en què, amb el tema del crematori 
una altra vegada, si ara o en el futur és legal posar un crematori, difícilment 
l’ajuntament es podrà negar a posar un crematori. 

Res més.” 

 

 

El senyor Fernández: 

“Buenas noches. Mire, yo aquí hace cuestión de tres años o cuatro, en una 
reunión con la policía nacional, los Mossos d’Esquadra y el equipo de gobierno 
y la oposición, salía aquí un tema, que andaban los animales sueltos por 
Esplugues, y me dijo el señor gerente, ahí sentado, se lo he dicho varias veces 
per lo mantengo –ahí sentado: «Vamos a hacer en el norte, en la parte norte, al 
lado del cementerio, una gatera para los gatos.» Estupendo. Digo: « ¿Sabe qué 
vamos a tener? Un dinero tirado, que va a tirar el ayuntamiento. Vamos a tener 
gatos en la perrera, y vamos a tener gatos sueltos.» Pero a mí los gatos no me 
molestan, a mí los gatos no me molestan, que lo tengáis claro, y si alguno se 
da por aludido se lo mantengo, me gustan los animales quizá más que a nadie. 
El día que yo vaya al matadero, y lo digo públicamente, con mi nieto, y mi nieto 
se llene de mierda, os lo digo a toda la oposición para que también me 
contestéis, y al equipo de gobierno, el día que mi nieto se llene de mierda de 
gato, el que esté aquí la mierda la voy a coger yo y la voy a meter en una 
bolsa, porque no me da escrúpulos de eso, y me la traigo aquí, y tanto sea el 
concejal de Iniciativa, como sea el del PP como sea el que sea, sin miramiento 
ninguno, a esa persona como no se pongan aquí medios para que esos 
animales de recojan o se multe a la persona que les echa de comer… Porque 
he sido tan tonto –he sido tan tonto– que he ofrecido la colaboración al pueblo 



al que pertenezco, la he dado la colaboración. ¿Y sabe lo que me estoy 
encontrando –sabe lo que me estoy encontrando por parte de vecinos de Can 
Clota? Que yo soy el malo, porque soy el que denuncio los animales, y yo soy 
el malo. Y esa información ha salido de esta casa. No voy a echar la culpa a los 
que estáis aquí, pero esta casa es muy grande, y esta casa tiene personas a 
las que pagamos con los sueldos de todos los ciudadanos, de nuestros 
impuestos. Esa persona está comiendo aquí, pero se dedica a otras cosas 
más. Y solamente quería decir esto, no me quería «embrocar» más, porque si 
no yo sé que no tengo tiempo.  

Pero sí tengo otra cosa a la que también quiero que me conteste también toda 
la oposición y el equipo de gobierno. Doy señales –doy señales– a las 
personas, técnicos de este ayuntamiento, doy señales. Tenemos en el parque 
de al lado de la plaza del Taxi, hay una persona que todos los días, todos los 
días, por la ventana tira la basura, tira la basura al parque donde están los 
coches aparcados, que tenemos hoy un gran aparcamiento, hay que decirlo 
también, que tenemos un buen aparcamiento. Señores, si te digo que vive en el 
segundo segunda te lo digo todo. Señores, hagamos algo para evitar eso, que 
todos los días la está tirando. Y solamente quería que me contestaran a las dos 
cuestiones, tanto a la gatera –tanto a la gatera– como a la persona, y digo 
número, digo piso, y lo digo todo, porque no me tengo que esconder hoy de 
nadie, mi cabeza va a ir bien alta por Can Clota, estando de presidente lo he 
sido, y como ciudadano también la había llevado bien alta, no me voy a 
esconder porque no he robado nada a nadie. Puedo estar muy tranquilo y muy 
seguro, que yo no le he robado nada a nadie. Si alguno ha robado, porque hay 
manos largas, cada uno con su conciencia, pero yo la tengo muy tranquila.” 

 

La senyora Ibáñez: 

“Sí, el nostre grup, respecto al tema de los animales que planteabas. A veure, 
el nostre grup, Iniciativa i Esquerra Unida, en els pressupostos vam afegir un 
punt que es va aprovar pel Partit Socialista, crear una comissió que vagi més 
enllà de les «caques», sinó que reguli els espais de convivència i la convivència 
animals i ciutadans d’Esplugues, no? Una mica, quan es plantejava, semblava 
que era un tema banal, pero vemos que no es banal. El tema dels gats va molt 
més enllà, ja ho han dit, tot és molt complex, el tema de les esterilitzacions, el 
tema de la gent voluntària que dóna menjar als gats, que no ens sembla 
malament sempre que sigui pinso sec, però que potser haurien de portar un 
distintiu, con lo cual, se podría perseguir a la gente que por su cuenta hace lo 
que no debería de hacer, que perjudica a los animales. Por eso más que nada 
lo decimos, porque perjudica a los animales.  



En aquest sentit, estem treballant, estem elaborant com fer aquesta comissió, 
però aquesta comissió ya te digo, va más allá de las «cacas», sino de trabajar 
la convivencia, porque en definitiva en los países más avanzados, los perros y 
los gatos están ahí, y los perros pueden subir al autobús, y además a algún 
hospital también. Todo eso habrá que regularlo y hablarlo y trabajarlo.  

El que sí que em preocupa, porque no lo tenemos pactado, son, como has 
dicho, lo de las mierdas de los gatos –te digo las mierdas de los humanos– que 
hay en el parc del Torrent d’en Ferrer. Y lo hay. Eso sí me preocupa, porque ni 
nosotros nos hemos preocupado, i a més em sembla que hi ha una petició 
ciutadana dels lavabos públics que no estan ahí, però això em preocupa, i molt 
també, eh?, al margen evidentemente de lo otro también, y por eso decidimos 
ponernos a trabajar en ese tema. Això respecte al tema dels animals i els gats.  

En el tema del senyor Vilalta, que deia... Té raó, no hi ha cap criteri de legalitat 
que hagi fet que canviï de lloc el tanatori, és, com bé deia, una consulta que en 
definitiva s’ha fet als veïns, que han decidit que allà no els agradava, i 
l’ajuntament ha buscat un altre lloc que els semblava més adient, però sense 
cap criteri de legalitat, evidentment. Aquesta empresa la legalitat la té per fer el 
tanatori en el primer destí. Per això abans, en la intervenció, hem dit: «Atenció, 
perquè no es tracta d’una guerra entre veïns.» Nosaltres pensem que la millor 
opció és seure tots, i potser trobem una tercera opció, o una opció amb la qual 
tots puguem estar d’acord, si existeix, val? Però en tot cas, penso que 
l’obligació entenem nostra ara és que hi haguessin reunions per treballar el 
tema i per veure els pros i contres d’una banda i de l’altra. També val a dir que 
tot el que s’ha fet a posterior no val. Ho dèiem amb altres temes, és a dir, es va 
consultar Ciutat Diagonal i La Miranda? Feia un any que parlàvem del tanatori. 
Ni els regidors d’aquest..., bé, ni l’oposició, crec que sabíem fa un any que es 
parlava d’un tanatori, però en canvi s’estava parlant amb Ciutat Diagonal i La 
Miranda, i això també s’ha de dir, no? 

Per tant, amb els veïns afectats, que potser ningú vam caure de tota aquella 
zona, ara és quan els trobem i els ho diem. Más vale tarde que nunca, però en 
tot cas, el compromís que hauríem d’agafar és treballar el tema, fer reunions i 
veure amb tots els col·lectius o la gent afectada, o que viu a prop d’aquest 
possible tanatori, que és el que fem, i si no es vol, doncs no es vol, com els de 
Burgos.” 

 


